
 PROTOKÓŁ Nr XXXV /17

z obrad XXXV  sesji  VII kadencji Rady Gminy Lubasz

odbytej w dniu  16 stycznia 2018 roku godz. 14.30

Obradom sesji  przewodniczyła  Pani  Żaneta Andrzejewska  – Przewodnicząca  Rady Gminy Lubasz.

Sesja odbyła się w sali sesyjnej Urzędu Gminy w Lubaszu.

W sesji wzięli udział radni, sołtysi i zaproszeni goście wg załączonej listy obecności. 

Ad.  1a      P  rze  wodnicząca  Rady  Gminy  na  podstawie  art.  20  ust.  3  ustawy  z  dnia  08  marca

1990 roku o samorządzie gminnym otworzyła  obrady  XXXV nadzwyczajnej sesji VII kadencji Rady

Gminy  Lubasz.  Stwierdziła,  że  na  podstawie  listy  obecności  na  15  radnych  ustawowego  składu

obecnych  było  najpierw  13,  a  później  14  radnych  i  Rada  jest  władna  do  podejmowania

prawomocnych  uchwał.  Następnie  serdecznie  powitała  Wójta  Gminy,  Z-cę  Wójta,   Skarbnika   i

Zastępcę Skarbnika, radnych oraz pozostałych przybyłych na sesję. 

Na  Sekretarza obrad zaproponowała  kolejnego radnego z  listy  obecności  Pana  Huberta Szramę,

który  wyraził zgodę aby być sekretarzem obrad. 

W wyniku głosowania, jednogłośnie Sekretarzem obrad został wybrany Pan Hubert Szrama.   

Ad.1b przedstawienie porządku obrad,

Przewodnicząca stwierdziła, że porządek obrad został radnym doręczony z materiałami na  sesję.

Z-ca  Wójta  wyjaśniła  radnym,  że  prośba  o  zwołanie  sesji  nie  jest  niczym  nadzwyczajnym.

Konieczność taka wynika z faktu zmiany przepisów z zakresu oświaty, konkretnie zmiany sposobu

finansowania. Przepis prawa, który reguluje te kwesEe wszedł w życie 01 stycznia br.  i dotyczy spraw

związanych  z  przekazywaniem  dotacji,  w  naszym  przypadku  do  Edukacji  Lubasz  i  przedszkoli.

Dotacje winny być przekazane w styczniu do 20-go, a w pozostałe miesiące do 18-go, natomiast

w grudniu do 15-go. W związku z tym, że uchwała obowiązująca do tej pory z mocy ustawy wygasła,

w trybie pilnym należy podjąć nową uchwałę, która te sprawy będzie regulowała. Zwróciła uwagę, że

takie nadzwyczajne sesje odbywają się obecnie we wszystkich ościennych gminach.  Nadmieniła, że

dołączona  została  jeszcze  druga  uchwała,  ponieważ  kwota  zaciągniętej  pożyczki  na  inwestycję

dotyczącą budowy oczyszczalni  jest wyższa od określonej w art  4 pkt  8 ustawy o zamówieniach

publicznych, dlatego  konieczne jest przeprowadzenie procedury przetargowej, w której wymagana
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jest publikacja ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Unii Europejskiej. W tym przypadku obowiązują

inne  terminy,  tym  samym  aby  była  możliwość  płynnego  finansowania  zadania  (pierwsza  rata

planowana  jest  w  miesiącu  marcu)  niezbędne  jest  odwrotne  przystąpienie  do  postępowania

przetargowego. Stąd też projekt uchwały, który Państwo otrzymaliście. 

W związku z tym, że nie było uwag, po wyjaśnieniach Przewodnicząca RG przystąpiła do prowadzenia

obrad wg porządku jaki otrzymali radni. Porządek obrad przedstawia się następująco:  

1. Sprawy regulaminowe:

   a/otwarcie, stwierdzenie qorum i wybór sekretarza obrad,

   b/przedstawienie porządku obrad   

2. Podjęcie uchwał w sprawie:

2.1.  w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania oraz trybu przeprowadzania kontroli

prawidłowości pobrania i wykorzystania dotacji udzielanych z budżetu Gminy dla publicznych

i niepublicznych: szkół, przedszkoli, oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych oraz

innych form wychowania przedszkolnego prowadzonych przez osoby fizyczne i osoby prawne

niebędące jednostkami samorządu terytorialnego

2.2. zaciągnięcia kredytu.

3. Interpelacje i zapytania radnych.

4. Zakończenie obrad 

 Ad. 2   Podjęcie uchwał w sprawie  

Ad.    2.1.    w  sprawie  ustalenia  trybu  udzielania  i  rozliczania  oraz  trybu  przeprowadzania kontroli  

prawidłowości  pobrania  i  wykorzystania  dotacji  udzielanych  z  budżetu  Gminy  dla  publicznych  i

niepublicznych: szkół, przedszkoli, oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych oraz innych

form wychowania przedszkolnego prowadzonych przez osoby fizyczne i  osoby prawne niebędące

jednostkami samorządu terytorialnego

Projekt uchwały omówił dyrektor GZOSiP Ryszard Bilski.  Zgodnie z zapisem art. 80 ust. 16  ustawy

z dnia 27 października 2017 roku   o finansowaniu zadań oświatowych, w ustawie z dnia 07 września

1991 r o systemie oświaty uchylono rozdziały 7 i 8.  Z dniem wejścia  w życie  tj. 01 stycznia 2018 r.
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ustawy o finansowaniu   zadań oświatowych przestały  obowiązywać art. 80 ust. 4 i  art. 90 ust 4

ustawy  o  systemie  oświaty,  co  oznacza,  że  akty  prawa  miejscowego  wydane  na  podstawie 

uchylonych przepisów również tracą moc obowiązującą, w tym również Uchwała nr XXIII/212/16 

Rady Gminy Lubasz z dnia 14 listopada 2016 r.  w sprawie  trybu udzielania i rozliczania dotacji dla

publicznych  i  niepublicznych  przedszkoli,  szkół  i  placówek  oświatowych  oraz  innych  form

wychowania przedszkolnego, prowadzonych przez osoby fizyczne i prawne. Zgodnie z  art. 38 ust 1

ustawy o finansowaniu zadań oświatowych   Rada Gminy Lubasz,   w drodze uchwały  ustala tryb

udzielania  i  rozliczania  dotacji  oraz  trybu  przeprowadzania  kontroli  prawidłowości  pobrania  i

wykorzystania  dotacji  udzielanych  z  budżetu  Gminy  dla  publicznych  i   niepublicznych:  szkół,

przedszkoli,  oddziałów przedszkolnych  w  szkołach  podstawowych  oraz  innych form  wychowania

przedszkolnego  prowadzonych  przez  osoby  fizyczne  i  osoby  prawne  niebędące  jednostkami

samorządu terytorialnego. Pan Ryszard Bilski  projekt uchwały odczytał. 

Jacek Michalak zapytał do kiedy spływają subwencje? 

Ryszard Bilski  – podstawa do przekazywania subwencji są dane przekazywane przez poszczególne

szkoły, które są następnie przez zespól scalane i przekazywane do ministerstwa. Po jej otrzymaniu

naliczana  jest  dotacja  do  poszczególnych  szkół  wg  poprzedniego  roku,  a  po  ukazaniu  się

rozporządzenia, w miesiącu kwietniu – już właściwa na dany rok. 

Innych uwag nie zgłoszono.

Głosowanie 

Za – jednogłośnie                                            (głosowało – 14 obecnych radnych)  

Uchwała nr XXXV/ 345 /18 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad.   2.2.   zaciągnięcia kredytu.  

Projekt  uchwały  przedstawiła  Skarbnik  Gminy.  Wymieniona  w  uchwale  kwota  kredytu

długoterminowego w wysokości 6.500.000 zł  planowana jest w przychodach budżetu gminy roku

2018  i  przeznaczona  będzie  na  pokrycie  kosztów  planowanej  w  budżecie  inwestycji

współfinansowanej  ze  środków  unijnych  (umowa  z  Zarządem  Województwa  Wielkopolskiego  w

Poznaniu z dnia 9 czerwca 2017 r., nr RPWP.04.03.01-30-0025/16-00 w ramach: Osi Prioryterowej 4
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„Środowisko”, Działanie 4.3 „Gospodarka wodno-ściekowa”, Poddziałanie 4.3.1 „Gospodarka wodno-

ściekowa” Wielkopolskiego Regionalnego Programu Operacyjnego na lata 2014 – 2020 ).

Środki kredytowe pozwolą na pokrycie kosztów inwestycji pn. "Uregulowanie gospodarki wodno – 

ściekowej w Gminie Lubasz"  z tytułu udziału własnego gminy w tymże projekcie oraz wydatków na 

to zadanie nie objętych dofinansowaniem. Skarbnik Gminy projekt uchwały odczytała. 

Zenon Koplin – zapytał czy to cała kwota kredytu?

Skarbnik Gminy – jeżeli chodzi o oczyszczalnię scieków to tak – to cała kwota. W przychodach mamy

kwotę 8 mln 700 tys, ale bierzemy 6,5 mln

Marek Wicher zapytał czy zmieścimy sie w terminach – jeżeli chodzi o wykonanie zadania? 

 Z-ca Wójt Gminy – w tej chwili jeżeli chodzi o opóźnienia to zostało ono zlikwidowane z dwóch do

około miesiąca. Sądzimy, że w ostateczności może dojść do opóźnienia w granicach 3-4 tygodni. 

Marek Wicher – czy Gmina nie będzie miała jakiś konsekwencji z tego tytułu?

Z-ca  Wójta  –  jeżeli  chodzi  o  projekt  unijny  to  z  tego  tytułu  nie  będzie  żadnych  konsekwencji.

W obecnej chwili nie podpisujemy z wykonawcą żadnych umów dotyczących przedłużenia terminu.

Kary umowne które są w umowie trzymają wykonawcę w ryzach, aby ten okres opóźnienia był jak

najkrótszy.  Zaznaczyła, że zgodnie z zawartą umową roboty winny być zakończone 20 kwietnia, a na

początku maja winien rozpocząć się rozruch.  

Innych uwag nie zgłoszono.

Głosowanie 

Za – jednogłośnie                                            (głosowało – 14 obecnych radnych)  

Uchwała nr XXXV/346/18 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad. 3 Interpelacje i zapytania radnych

Nie zgłoszono

Ad.4.  Zakończenie sesji

Następnie wobec wyczerpania porządku obrad zamknęła obrady XXXV sesji Rady Gminy Lubasz. 
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Sesja zakończyła się o godz 15:00

Protokołowała Janina Szwerkolt

Sekretarz obrad Hubert Szrama 
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